
Evaluacija 
 

Sažetak 
 

Mladima je bilo zanimljivo upoznati se s procesom donošenja politika i dokumenata, pogotovo s 

„pozadinskim“ procesima (kako se program kreirao, koliko je vremena i truda u njega uložena). Puno 

sudionika je istaknulo da im je bilo zanimljivo i korisno upoznati ljude koje stoje iza svega toga 

(donositelje odluka) te je to pozitivno utjecalo na njih (osjećaju se ohrabreni te motivirani za daljne 

sudjelovanje). Mladi su zainteresiraniji za susrete uživo s donositeljima odluka i za ragovor nego za 

čitanje dokumenata koji ih ne motiviraju na daljne djelovanje.  Smatraju da bi takvi susreti mogli biti 

korisni i drugim mladima. Mladi smatraju da su mjere dobre što im je bio pokazatelj da svi uključeni 

razmišljaju u istom smjeru.  

Sažetak evaluacijskog upitnika pokazao je da su sudionici iz skupine mladih (15-30 godina) 
uglavnom zadovoljni mogućnošću sudjelovanja u pisanju Programa za mlade Grada Rijeke, 
organizacijom fokus grupa te komunikacijom s donositeljima odluka, a nešto manje 
zadovoljni ciljevima i mjerama Programa.  
 

 

Citati mladih 

 

 Mislim zanimljivo je bilo u svakom slučaju. I prvenstveno uopće upoznati se s 
procesom donošenja tih politika u obrazovanju, a ne samo bit na drugoj strani. [...] Ja 
se osjećam malo više ohrabreno nego šta sam se prije osjećala. 

 

 Meni je ovo bilo dosta zanimljivo. Drago mi je da sam došla. Bilo mi je lijepo imat 
priliku čuti ovako o nekakvim aktovima koji se donose uživo, jer kad ih se čita na 
internetu to obično završi da su uzeli 15 minuta. I vidjet ljude koji stoje iz nečeg, pa će 
se onda tamo i potrudit pročitati.  

 

 Dosta mi je bilo zanimljivo, dosta toga sam i naučila kako fukcionira ovo u nekakvoj 
pozadini toga svega. I mislim da više ovako nekakvih susreta i aktiviranje mladih bi 
zapravo bilo dosta korisno za njih. Rađe nego da pročitaju samo. Baš da mogu vidjet 
kako to sve funkcionira, koliko zapravo truda je uloženo u to sve, koliko se zapravo 
promišljalo. Vremena, sati.  

 

 Kad si ti pročitala te mjere da se to dosta podudara što znači da svi nekako, barem 
puno ljudi razmišlja u istom smjeru. Tako da je to definitivno dobro. 

 
 



Citati donositelja odluka 

 

 I mislim da je upravo važna ta sinergija i nas i vas, odnosno ja ne bih to ni nazvala nas 
i vas. Nekako svi radimo za jedan zajednički cilj. Pa je stvarno i važno da se susrećemo 
i da pričamo i da razmjenjujemo iskustva, ideje i da to možemo ukomponirat u neki 
program koji ovako na van izgleda. Sve je to neka politika koju je donio neko negdje u 
nekoj zgradi u koju niko nikad ne zalazi. Tako da mislim da je to važno. 

 

 I to nam je korisno i svakako će ova fokusica doprinijet poboljšanju programa. 
 

 

Izbor citata (transkript verzija) 

 
Mislim zanimljivo je bilo u svakom slučaju. I prvenstveno 

uopće upoznati se s procesom donošenja tih politika u obrazovanju, je li, a ne 
samo ono bit na drugoj strani koji trpe, je l'. (smijeh) I vidite... (smijeh). I vidi da 
se...ohrabrujuće je vidjet da se radi na tome, da ono stvarno, da nije da se ono ljudi 
spavaju i da sve ostaje isto. Tako da, evo ja se osjećam malo više ohrabreno nego 
šta sam se prije osjećala. 
 

Evo moram reći da mi je bilo jako korisno i da nam stvarno treba više 
inputa od strane, ovaj, mladih. I da su fokus grupe i brainstorminzi, ja to jako jako 
volim. I ovaj, da se involviraju te ideje. Ono što bi ja apelirala, to je stvarno da bez 
obzira što ja radim isto u birokraciji i tako dalje. Ali te birokracijske barijere i 
ingerencije (smijeh) me užasno nerviraju, znači, da stvarno moramo se fokusirat na 
što veću simetriju i što veću komunikaciju, lobiranja, povezivanje institucija, 
pokazivanje inicijative. Mi to jako nastojimo u svim svojim projektima koje vodim 
htjela bi što više tih vanjskih suradnika uključiti, nastojat ono angažirati vanjske 
institucije. Mislim da je tu ključ ustvari uspjeha. Bez obzira što nešto nije 
u ingerenciji nekog odjela nego da se tu pokuša i te barijere premostit na neke 
načine. Znači, moramo stvoriti nekakve mehanizme da se uspostavi suradnja, jer što 
se dešava. Dešavaju se ta dupliciranja programa, ne poznavanje tko što radi. I onda 
se gubimo u svemu tome, je l'. Jer sve to zahtjeva nekakvo vrijeme i nekakve 
angažmane i ljude i...a sve se to onda duplicira, a na kraju efekt se razvodni. Tako da 
tu mislim da tu, ovaj, trebamo stvarno dat veliki naglasak svima. Znači i akademska 
zajednica i poduzetnička zajednica i civilno društvo. 
 

Da, dobro. Meni je ovo bilo dosta zanimljivo. Drago mi je da sam došla. 
Bilo mi je lijepo čut i imat priliku čut ovako o nekakvim aktovima koji se donose 
uživo, jer kad ih se čita na internetu to obično završi da su uzeli15 minuta. I 
vidjet ljudi koji stoje iz nečeg, pa će se onda tamo i potrudit pročitati. Ovaj, to bi 
bilo sve od mene. 
 

Da, i ja se slažem. Dosta mi je bilo zanimljivo, dosta toga sam i naučila 
kako fukcionira ovo u nekakvoj pozadini toga svega. I mislim da više ovako 
nekakvih susreta i aktiviranje mladih bi zapravo bilo dosta korisno za njih. 
Rađe nego da pročitaju samo. Baš da mogu vidjet kako to sve funkcionira, 



koliko zapravo truda je uloženo u to sve, koliko se zapravo promišljalo. 
Vremena, sati. 

Ali čini mi se da oo što smo mi prije pričali onda ono kad si ti pročitala te 
mjere da se to dosta podudara što znači da svi nekako, barem puno ljudi 
razmišlja u istom smjeru. Tako da je to definitivno dobro, jer to znači da je 
(nerazumljivo) programa budućnosti ili tako nešto...korisne stvari. To je to. 
 

Ja ne znam više šta je za nas dobro. Svađam se sa Evom i tako po redu. Pa 
ne definitivno i naglasit ovo iako možda izlazi iz nekakvih naših okvira djelovanja, 
treba to naglasiti. Ok, znači, sad imamo svi ovdje...pokazala se potreba, pričali smo s 
ljudima. Znači, ne moramo mi djelovat, ne mora ni Maša, ali onda prenosite to dalje. 
Znači, ne bi rekla vršiti pritisak, ali dat do znanja da, ono, mislim da onako ok. Ovdje 
završava moj prostor djelovanja i sad ovo me ne interesira. Nego možda stvarno 
ukazat na to da svaka instanca ukazuje da se te neke promjene potrebne. Ovo je 
super način definitivno. Bilo bi možda super da se još, ko što si ti, onako, od tih 
mladih uključe stvarno...treba ta nekakva različita perspektiva. I uvijek se vratimo kad 
smo svi na nekako istoj razini i razgovaramo s istim rječnikom i onda možda isto 
neke rečenice znaš na što se odnose kao 'možda ja to ok drugačije interpretiram, jer 
izlazim iz tog kruga'. Definitivno. 
 

Sandra: Ja bi samo htjela zahvalit na svim idejama. Ja sam kao mislila neću 
pisat, ali svašta sam zapisala. I mislim da je upravo važna ta sinergija i nas i vas 
odnosno ja ne bi to ni nazvala nas i vas. Nekako svi radimo za jedan zajednički 
cilj. Pa je stvarno i važno da se susrećemo i da pričamo i da razmjenjujemo 
iskustva, ideje i da to možemo ukomponirat u neki program koji ovako na van 
izgleda sve je to neka politika koju je donio neko negdje u nekoj zgradi u koju 
niko nikad ne zalazi. Tako da mislim da je to važno. Hvala svima. Pogotovo Eva 
mi je inspiracija za danas. S obzirom da se ja sjećam sebe u srednjoj školi, pa ne 
znam da li bi se angažirala ovoliko. Mada sam uvijek mislila da sam bila aktivna, ali... 
Tako da je tvoje iskustvo vrijedno. I to što si došla i što si uključena i samo nastavi, 
molim te. Nemoj da te pokolebaju sve druge okolnosti. Tako da ti si meni definitivno 
insiracija za danas. I evo jeste svi, ali evo ti. Ja sam se (nerazumljivo). 
 
Lana: Da, ja bi isto se zahvalila svima. Meni je ovo bilo zaista jako korisno. Mi smo u 
ovom programu neko vrijeme i jednostavno ono što se zove autorsko slijepilo. Uvijek 
se izmjenjuju neke nove ideje, pa mi jednostavno više ne vidimo ili nam ne padaju na 
pamet, jer smo u tome. I to nam je korisno i to će svakako će ova fokusica 
doprinijet poboljšanju programa. I rekla bi da smo...mi smo predvidjeli i to ćemo 
svakako provodit radionice, događanja. Da, neke sad ovako (nerazumljivo)...mislim 
(nerazumljivo) se rade obrazovne teme koje planiramo provodit u ovo 
četverogodišnjem razdoblju, a onda naravno i kasnije. 
Da li na godišnjoj, mjesečnoj ili tromjesečnoj bazi vidjet ćemo kakva postoji potreba. 
Tako da, ja se nadam da ćemo se još viđati i da ćemo još promišljati o obrazovnim 
temama i osmišljavat nekakve stvari koje se možemo...koje možemo provodit ili 
predlagat i van programa. Evo, nadam se da ćemo se još družit. I isto se slažem da 
treba postojat sinergija. 
Ali ja bi isto rekla da je naglas...zbog kojeg smo mi stavili ovdje...razlog zbog kojeg 
smo mi stavili naglasak na ingerenciju Grada Rijeke je bilo upravo to da budemo 
sigurni da ovisi o nama ili već o suradnji koja je dogovarana ovih godinu dana. Da 
budemo sigurni da će se to provest, a ne da to bude još jedno mrtvo slovo na papiru, 



još jedna stvar za mlade koja se neće ostvarit ili će ostvarit polovično. Nešto što mi 
zaista možemo provesti, nešto makar sitan doprinos koji možemo donijeti koji ćem 
ostvarit onako kako smo najavili. Neki mikroflora kako si ti rekla. Ako ništa. Ali 
suradnju ćemo svakako poticat, jer bez te sinergije, bez te suradnje generalno 
pomaka... 
 
 
 
 

Sažetak: 
 

Mislim zanimljivo je bilo u svakom slučaju. I prvenstveno uopće upoznati se s procesom 
donošenja tih politika u obrazovanju, a ne samo bit na drugoj strani. [...] Ja se osjećam malo 
više ohrabreno nego šta sam se prije osjećala. 
 
Meni je ovo bilo dosta zanimljivo. Drago mi je da sam došla. Bilo mi je lijepo imat priliku čuti 
ovako o nekakvim aktovima koji se donose uživo, jer kad ih se čita na internetu to obično 
završi da su uzeli 15 minuta. I vidjet ljude koji stoje iz nečeg, pa će se onda tamo i potrudit 
pročitati.  

 
Dosta mi je bilo zanimljivo, dosta toga sam i naučila kako fukcionira ovo u nekakvoj pozadini 
toga svega. I mislim da više ovako nekakvih susreta i aktiviranje mladih bi zapravo bilo dosta 
korisno za njih. Rađe nego da pročitaju samo. Baš da mogu vidjet kako to sve funkcionira, 
koliko zapravo truda je uloženo u to sve, koliko se zapravo promišljalo. Vremena, sati.  

 
Kad si ti pročitala te mjere da se to dosta podudara što znači da svi nekako, barem puno ljudi 
razmišlja u istom smjeru. Tako da je to definitivno dobro. 
 
DO1: I mislim da je upravo važna ta sinergija i nas i vas, odnosno ja ne bih to ni nazvala nas i 
vas. Nekako svi radimo za jedan zajednički cilj. Pa je stvarno i važno da se susrećemo i da 
pričamo i da razmjenjujemo iskustva, ideje i da to možemo ukomponirat u neki program koji 
ovako na van izgleda. Sve je to neka politika koju je donio neko negdje u nekoj zgradi u koju 
niko nikad ne zalazi. Tako da mislim da je to važno. 
 
DO2: I to nam je korisno i svakako će ova fokusica doprinijet poboljšanju programa. 



Sažetak evaluacijskog upitnika  
 

Nakon što su sudjelovali u fokus grupi, sudionici iz skupine mladih (15-30 godina) su ispunili 
i pismenu evaluaciju. Evaluacija je bila u obliku kratkog upitnika od 4 čestice (npr. 
„Zadovoljan/a sam komunikacijom s donositeljem odluka“) na Likertovoj skali od 1-5 (1 znači 
„u potpunosti nezadovoljan/a“, 2 „uglavnom nezadovoljan/a“, 3 „niti zadovoljan/a niti 
nezadovoljan/a“, 4 „uglavnom zadovoljan/a“ i 5 „u potpunosti zadovoljan/a“).  
 
Ukupno je ispunjeno 48 evaluacijskih listića. Deskriptivne vrijednosti (aritmetičke sredine i 
standardne devijacije) prikupljenih podataka mogu se vidjeti u Tablici 1.   
 
Tablica 1: Deskriptivne vrijednosti odgovora sudionika fokus grupa na pitanja evaluacijskog 
upitnika  
 

Zadovoljan/a sam... X̅ σ 

... ciljevima i mjerama Programa za mlade Grada Rijeke.  3,67     0,88     

... mogućnošću sudjelovanja u nastanku Programa.  4,27     0,79     

... komunikacijom s donositeljima odluka na fokus grupama.  4,38     0,64     

... načinom na koji su fokus grupe organizirane.  4,54     0,68     

 
Iz vrijednosti u Tablici 1 može se vidjeti kako su sudionici bili uglavnom zadovoljni svojim 
sudjelovanjem na fokus grupama, organizacijom fokus grupa te komunikacijom s 
donositeljima odluka, te nešto manje zadovoljni sa samim ciljevima i mjerama Programa za 
mlade Grada Rijeke.  
 


